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Více na plakátech k akcím

Jaké investièní akce z minulého roku vás osobnì nejvíce potì�ily?

Zmíním obnovu komunikace od firmy BENTEX � elektro k benzinové stanici, která byla v hrozném stavu.
Je dùle�itá z toho hlediska, �e slou�í jako objízdná trasa v pøípadech, kdy je z dùvodu konání spoleèenských
akcí uzavøené námìstí. Z toho mám opravdu radost, proto�e se celkovì tro�ku ulevilo provozu v centru.
Øidièùm jedoucím od Klení na Hartunkov slou�í de facto jako obchvat. Dále pøipomenu nový mobiliáø na
námìstí a u kostela. Jsou tam nové lavièky, ko�e a plastiky. Díky kvìtináèùm se navý�ila zeleò a celkovì si
myslím, �e se úroveò námìstí zvedla. Tì�í mì také opravená komunikace pod høbitovem, se kterou se
èásteènì vyøe�ilo i odvodnìní z polí.

Co je leto�ní prioritou?

Zahájení stavby multifunkèního kulturního domu, který by vyøe�il i problém s restauraèním zaøízením, je�
aktuálnì v obci chybí. Poté zasí�ování parcel pro nové ZTV, díky nìmu� tady vznikne sedm stavebních
parcel. Bydlení je pro nás obecnì jednou z priorit, mimo jiné plánujeme výstavbu nových obecních bytù.

V jednom z pøede�lých zpravodajù jste zmínila stavbu kolumbária na høbitovì�

Ano, to je pro nás stále aktuální téma. Rozhlí�íme se, kde bychom ho mohli vybudovat. Kolumbárium je
výhodné pro rodiny, které nemají takové finanèní prostøedky, aby mohly poøídit tøeba hrob s pomníkem.
Zároveò �etøí místo, proto�e je tøeba si uvìdomit, �e i høbitovy mají svou kapacitu.
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Co plánujete v osadách?

Podali jsme si �ádost o dotaci, díky které bychom chtìli vybavit mobiliáøem na�e osady, napøíklad
Hartunkov nebo Kuøí. Lavièky, kvìtináèe, poupravit zeleò� zkrátka je zkrá�lit. Dám pøíklad � v Dluho�ti se
nabízí krásné posezení u rybníka. Cílem je vytvoøit pøíjemné prostøedí pro místní obyvatele i náv�tìvníky.

Co vnímáte z hlediska obce jako problém, který je tøeba v budoucnu øe�it?

Parkování. Na námìstí bydlí spoustu lidí a kolikrát je slo�ité tady zaparkovat. Sna�íme se to øe�it, ale
problémem jsou pozemky. Ka�dopádnì rádi bychom jednou postavili odstavné parkovi�tì, které by situaci
ulevilo.

S tradièními kulturními akcemi letos lidé mohou opìt poèítat?

Urèitì ano. Máme tady tolik krásných tradièních akcí. Obecní ples, masopust, pou�, Memoriál Jiøího Sládka,
májku, Den matek, Den dìtí, vánoèní akce, velikonoèní akce� Tì�í mì, �e lidé mají tolik pøíle�itostí se
scházet. I ve �kole se konají pìkné akce, napøíklad pøed Vánoci tam byly nádherné vánoèní trhy, na které
pøi�lo mnoho lidí. A pak jsou tady novodobé tradice, je� si rychle získaly oblibu. Mluvím o Horalských
hrách a traktoriádì. Horalské dny spojujeme s dìtským dnem, co� je super. Jednou jsme na nich napoèítali
120 dìtí! Celkovì si myslím, �e nabízí moc fajn vy�ití pro celé rodiny. Co se týká traktoriády, tak to je akce
spolku Traktùrkáøù, na které se jen spolupodílíme. Je ú�asná! Organizátorùm se skuteènì povedlo
vybudovat nádhernou tradici, za kterou pøijí�dìjí lidé z �irokého okolí. Snad se podaøí ji udr�et.

Jaké pøání máte do leto�ního roku?

Aby se podaøilo získat potøebné dotace a mohli jsme se tak pustit do plánovaných projektù. Nejdùle�itìj�í
ale je, aby byli na�i obèané spokojení. Aby v�echno, co dìláme, bylo ku prospìchu nás v�ech... a aby se nám
v Bene�ovì nad Èernou, v této ú�asné novohradské krajinì, dobøe �ilo.

Václav Votruba

27. 12.2023 se uskuteènil vánoèní �achový turnaj. Zahrát si pøi�lo 11 hráèù a zde jsou výsledky turnaje.
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V roce 2023 na�e jednotka vyjí�dìla k zásahùm celkem 23krát.
12 událostí jsme øe�ili samostatnì, 7 událostí spoleènì s HZS a 4 jako ostatní pomoc.

Seznam událostí:
Leden       Po�ár chalupy Na stráni obec Èí�krajice
                   Po�ár bytu �výbuch propan butanu � v obci Kamenná
                   Padlý strom pøes komunikaci mezi Pohorskou Vsí a Leopoldovem
Duben     Padlý strom pøes komunikaci mezi Èerným Údolím a Pohorskou Vsí
Kvìten     Ostatní pomoc zaji�tìní Rallye Èeský Krumlov
Èerven     Námìtové cvièení v M� Bene�ov nad Èernou
                    Po�ár kotelny a støechy Kondraè
Èervenec    Padlý strom pøes komunikaci Èerné Údolí a Hojná Voda
                      Padlý strom pøes komunikaci Klení � Trhové Sviny
                      Padlý strom pøes komunikaci Kuøí a Lu�nice
                     Po�ár lesa u Leopoldova �Vyhlídka�
                     Po�ár hrabanky v Hradi�ti
Srpen      Likvidace sr�ního hnízda Penzion Baronùv most
                  Odstranìní dopravní nehody u Èerného Údolí
                  Padlý strom pøes komunikaci Èerné Údolí smìr Horní Stropnice
                  Padlý strom pøes komunikaci v Terèí Vsi
                 Padlý strom pøes komunikaci Kuøí a Lu�nicí
Záøí       Odstranìní vosího hnízda v podkroví v Bene�ovì
                Pomoc pøi poøádání cyklozávodu Okolo ji�ních Èech
                Pomoc pøi poøádání traktoriády v Bene�ovì nad Èernou
Listopad     Spadlé telefonní vedení v Èerné Údolí
Prosinec    Po�ár kùlny v Kuøí
                      Padlý strom pøes komunikaci Bene�ov  Klení

Jako ka�dý rok se na�e jednotka úèastní rùzných �kolení, letos to bylo �kolení øidièù a �kolení k motorovým
pilám.
V rámci pomoci na�im obèanùm jsme opìt plnili bazény, nádr�e na zalévání zahrad a probìhlo pravidelné
èi�tìní hasièské nádr�e apod.
Bìhem roku jsme dìlali rùzné údr�by, STK, nové pneu T148 a úklidy v na�í hasièské zbrojnici.  Opìt jsme
byli na garanèní prohlídce, jak s novým DA Ford transit v ÈB, tak i s Tatrou v Polièce ve firmì THT. Do
zbrojnice pøibyl nový motorový rozbrus.

Spoleènì s SDH jsme poøádali dìtský den, stavìní máje, Horalské hry, Svatojakubskou pou�,
3. roèník traktoriády, hasièské soutì�e, den otevøených dveøí, Masopust, Betlémské svìtlo a hasièský ples.
V podstatì skoro pøi ka�dé kulturní akci v na�í obci se sna�íme pøilo�it pomocnou ruku. Ka�dý rok
poøádáme také Mikulá�e, jak akci v hale pro dìti, tak chození po rodinách a za utr�ené peníze z rodin
pøispíváme nìjaké neziskové organizaci. Letos jsme vybrali 6000, Kè a poslali na konto adventních
koncertù. Za propláchnutí propustí pro LÈR jsme pro SDH vydìlali 9000, Kè.
Druhým rokem jsme poøádali 23.12.  prodej ryb, tentokrát u hasièárny.
Na závìr bych chtìl podìkovat v�em èlenùm JSDH Bene�ov nad Èernou za práci a nasazení v na�í jednotce.

Petr Korch, velitel jednotky

Soutì�e dospìlých: Dru�stva mu�ù i �en se zúèastnila v roce 2023 ètyø soutì�í. První soutì�í byl okrsek v
Malontech, kde obì dru�stva získala druhá místa. Stejnì se nám vedlo i v Mojném na speciální soutì�i
zvané �vidle�  dopøedu od rozdìlovaèe bì�í tøi proudy. I tady jsme získali druhé místo. Domácí Memoriál
Jiøího Sládka jsme vyhráli v obou kategoriích. Poslední soutì�í, které jsme se zúèastnili, byla také velmi
specifická soutì� v Horní Stropnici Memoriál V. Tilpa a také se nám ji podaøilo vyhrát v obou kategoriích.
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V souèasné dobì je registrováno 16 èlenù MH.
Trénujeme s nimi nejen po�ární útoky, ale také se pøipravují na Závod hasièské v�estrannosti a brannosti,
který mimo jiné zahrnuje uzlování, topografické i hasièské znaèky, základy zdravovìdy�

V roce 2003 jsme se zúèastnili tìchto soutì�í:
29.04.2023   soutì� v Holubovì, úèast star�í i mlad�í �áci
06.05.2023 � okrsek v Malontech
13.05.2023 � soutì� na domácí pùdì v Bene�ovì nad Èernou, úèast mlad�í i star�í �áci
24.06.2023 � soutì� v Mojném, od této soutì�e u� jen úèast mlad�ích �ákù
16.09.2023 � soutì� v Pøídolí, kde si dìti zapsaly nejlep�í èas 20,90
23.09.2023 � poslední soutì� v Sobìnovì
V celkovém bodování  si mlad�í i star�í �áci �vybojovali� 13. místo

14.10.2023 nás je�tì èekal ZHVB v Besednici. Mlad�í �áci obsadili 7. místo,
star�í �áci 8. místo.

V týdnu od 09.07.202313.07.2023 jsme poøádali hasièské soustøedìní. Základnu nám jako v�dy dìlal
�svazarm� v Bene�ovì nad Èernou.
Trénovali jsme po�ární útoky, uzlování, zdravovìdu, ale i støelbu ze vzduchovky
V rámci soustøedìní jsme si u�ili pìkný výlet � nejprve jsme nav�tívili Zámeèek u Jaderné elektrárny
v Temelínì, kde jsme se prostøednictvím virtuální reality mohli podívat do strojovny a �proletìt se� dronem
chladící vì�í. Je�tì nás pøi�li nav�tívit místní hasièi, ukázali nám techniku a povyprávìli nám, co mají na
práci.
Pak jsme se pøesunuli to Týna nad Vltavou a lodí jsme se projeli k soutoku Vltavy a Lu�nice.
Po dobrém obìdì v Bechyni jsme nav�tívili je�tì Hasièské muzeum � kde byli asi nad�ení pøedev�ím dospìlí
náv�tìvníci (vedoucí)

Neleníme a chystáme se na novou sezónu �
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Ladislav Chudík � ikona slovenského herectví,
nezapomenutelný televizní doktor Sova a pøedev�ím mimoøádný èlovìk zodpovìdìl
slovenskému publicistovi a spisovateli Jánu �trasserovi øadu otázek na rozlièná témata.
V upøímném rozhovoru Ladislav Chudík otevøenì odpovídá na v�echny, nìkdy i záludné
otázky. Pøiznává se k pochybnostem, které jej provázejí celým �ivotem a netají se svými politickými postoji
èi názory na souèasnou dobu a spoleènost. Vznikl tak výteèný portrét jedineèného moudrého èlovìka,
význaèné herecké osobnosti, který ètenáøe doká�e pohladit po du�i.

Pøed lety pøi�el do redakce Nakladatelství Rù�e slavný
herec Petr Hanus s my�lenkou vydat knihu pøíbìhù o krumlovském otáèivém hledi�ti, aby jednou nezbyly
jen novinové polemiky o tom, zda má toèna právo na svou existenci. Postupnì shroma�ïoval podklady, ale
jeho zámìry se neuskuteènily. Na podzim následujícího roku toti� dobrovolnì ode�el ze svìta. Rù�e na jeho
poèest knihu dokonèila.

Kdo jsme, odkud pøicházíme a kam smìøujeme? Základní filozofické
otázky, na které si mnoho z nás nedovede odpovìdìt. Pøinese alespoò èásteènou odpovìï pátrání ve
vlastním rodokmenu a pomyslný rozhovor s lidmi, s kterými jsme se minuli v prostoru a èase?
Tvùrci cyklu Tajemství rodu natoèeného podle pùvodního, celosvìtovì úspì�ného britského formátu Who
Do You Think You Are? zavedli známé osobnosti na místa spojená s rodokmenem jejich rodiny, aby tam
za pomoci genealo�ky, historikù a archiváøù pátrali po svých pøedcích a událostech, které ovlivòovaly jejich
�ivot. Z rekonstrukcí �ivotních pøíbìhù vysvitly èasto pøekvapivé souvislosti a odhalení, která nepostrádala
silný emocionální zá�itek a dramatické zvraty. Pøíbìhy jednotlivcù tak velmi pùsobivì dokreslovaly chod
"velkých" dìjin.
Kniha Tajemství rodu vznikala soubì�nì s vysíláním cyklu, ale také v rozhovorech autorky s jednotlivými
osobnostmi. Ètenáøùm proto nabídne ucelenìj�í obraz, doplnìný o zji�tìní, která v poøadu nezaznìla nebo
k nim� se hlavní aktéøi dobrali teprve po jeho skonèení. Kniha rovnì� pøiná�í kompletnìj�í rodokmeny
jednotlivých osobností.

�ádný jiný ze staro�itných èeských rodù se do na�í historie
nezapsal tak, jak se to podaøilo Ro�mberkùm (a jejich pøedkùm Vítkovcùm). Navzdory faktu, �e vymøeli po
meèi pøed více ne� pìti sty lety, jako by byli stále mezi námi. Vdìèíme jim za líbeznou krajinu ji�ních Èech,
protkanou rybníky, za gotické i renesanèní skvosty, ale také za vìhlas, který kdysi daleko pøesahoval hranice
Èeských zemí. V�dy� v jejich rodokmenu nalezneme dvì èeské královny � a kdo jiný mohl ohro�ovat
samotného krále èi pomý�let na polskou korunu, ne� ten èi onen vladaø Domu ro�mberského?
Odvrácenou stranou této nadèasovosti je v�ak snù�ka omylù, polopravd i zjevných l�í, která byla v prùbìhu
následujících vìkù na pány z Rù�e navr�ena. Ne �e by osud ka�dého z nich nevydal pøinejmen�ím na román
� a známý spisovatel a publicista Jan Bauer, který má coby jihoèeský patriot k této otázce mimoøádnì
blízko, nás o tom ètivou formou pøesvìdèuje.

V lednovém zpravodaji jsme zmìnili téma na�í soutì�e a podle ukázky jste mìli poznat knihu a jejího
autora.  Hledanou kní�kou byla kniha Astrid lindgrenové .. Z do�lých odpovìdí jsme
vylosovali paní

A je tu dal�í ukázka:
Do �koly chodím ka�dý den kolem jednopatrového domu, na kterém je �tít s nápisem Martin Bejval. A pod
tím jest tiskacím písmem napsáno: Povoznictví a obchod uhlím. Ten nápis je modøe a èervenì vymalovaný
a po obou stranách jsou zkøí�ená kladívka, co� se mi velice líbí. Ale je�tì více se mnì líbí koòská hlava, co je
pøidìlaná mezi dvìma okny v prvním patøe. Kdy� jsem byl malý, tak se mnì ta hlava nic, ale docela nic
nelíbila, jeliko� jsem se jí bál. Ona má poøád otevøenou hubu a cení zuby. U�klíbá se tak, jako by na mne
nìco vìdìla, poèkej, ty kluku nezdárná, já to na tebe øeknu. Chodil jsem na ni �alovat, �e se v jednom kuse
na mne �klebí a já jí pøece nic nedìlám. To ona poøád zaèíná, a� si to nechá! Maminka mne musila
chlácholit a pravila, �e ta hlava mnì nic nemù�e udìlat, jeliko� je døevìná.

Poznáte, kteru knihu hledáme tentokrát a doká�ete urèit autora?
Odpovìdi posílejte jako obvykle na adresu knihovna@benesovnc.cz  do 20. 2. 2024.

RL
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Vybráno z dopisù vrchního uèitele Josefa Emanuela Kurka (1856  1925) synovi Viktoru Kurkovi.

11.12.1920: Bìhem psaní jsem obdr�el nìjaké úøední pøípisy, které jsem musel okam�itì vyøídit. Kromì
jiného jsem dostal pøedvolání Okresní politické správy v Kaplici, abych se tam dne 15.12. osobnì dostavil.
Osoèují mne, �e jsem podnikl akci proti zdej�í èeské �kole. Opìt se chtìjí otírat o mne, pota�mo o nìmeckou
�kolu. Toté� pøedvolání obdr�el i páter Franz Heidler. Zda tam pùjdeme, to nevím. Ji� nìkolik dní máme u
nás zimu. V�echno je zapadané snìhem. K tomu je�tì pøijdou mrazy. Jít pì�ky do Kaplice není proto nic
pøíjemného, je�tì si to øádnì rozmyslím, aèkoliv hoøím zvìdavostí, z èeho mì obviòují. Tentokrát je i správa
mìsta ohlednì pøedvolání velmi popuzena a hodlá uèinit nìjaké kroky; já se nerozèiluji, nebo� si nejsem
vìdom �ádné viny.
Sleèna Rosa Weidner mi prozradila, �e se dovìdìla od pana Moritze Resche, �e generální øeditel a komerèní
rada Max Resch mìl napsat, �e mu v�ude gratulují ke dvìma bene�ovským pánùm, které umístil v importní
spoleènosti, kvùli jejich dobrému a vzornému uplatnìní. Jedná se o Weidnera a Viktora Kurka, tento v
Bìlehradì.
27.12.1920: Je po Vánocích. Na �tìdrý den jsem v 10 hodin veèer �el do Thurnova hostince. Tam byla
dobrá spoleènost a dobré plzeòské pivo. Zvony vyzvánìly na pùlnoèní, kdy� jsem za vydatného de�tì
vrávoral domù.
Vánoèní nadílka, kterou uspoøádal akademický svaz pro chudé nìmecké �kolní dìti, dopadla velmi dobøe.
Úèast  na oslavì byla velkolepá. V sále se tísnilo mnoho lidí. Uprostøed stál bohatì ovì�ený smrk. Stoly
byly postaveny do tvaru U a na nich le�ely vánoèní dárky. Studenti byli velmi èilí pøi uspoøádání, úpravì a
pøedávání. Mizzi a sleèna Weidner vaøily pro dìti kávu. Poté, co bylo 70 dìtí poho�tìno kávou a vánoèkou,
zaèala oslava úvodním proslovem, pak pøednesla jedna dívka, pøevleèená za Je�í�ka, vánoèní báseò. Potom
pøednesl pan Oskar Maschek jménem akademického svazu dlouhou øeè, nad kterou nìmecká srdce jásala.
Dìtem pak byly rozdány vánoèní dárky. Jeden pár pìkných ko�ených bot, látka na oblek, èepice nebo �átek,
hanèlíky (tj. nátepníèky) a peèivo. Radost byla veliká. Mnozí dìkovali se slzami v oèích. Bylo to dojemné.
Nakonec se zpívaly koledy za doprovodu harmonia.
Na svátek sv. �tìpána se celý den zuøivì "�teflovalo" (steffeln znamenalo po nìkom házet zejména oves, ale
i kukuøici, na památku ukamenování sv. �tìpána). Na zemi le�ela vrstva ovsa. Veèer poøádali ochotníci v
Kuøí divadelní pøedstavení. Vydali jsme se tam navzdory mrazivému poèasí. Cesta byla kvùli námrazám
�ivotu nebezpeèná. Kde se sva�ovala, tam se skoro nedalo jít ani s holí. Cesta tam jak� tak� u�la, ale kdyby
mi na zpáteèní cestì Mizzi a Heinz nenabídli rámì, domù bych nedo�el. Hrálo se na úplnì novém jevi�ti s
kulisami od malíøe Dvoøáka  Pletky. Nápovìda nebyla nutná, to se nestává èasto. Pøesnì ve 12 hodin
divadlo skonèilo. V noci svítil mìsíc a my jsme byli v pùl jedné v Bene�ovì.

Z nìmeckého originálu pøelo�ila H. Grimmová ve spolupráci s B. Rieplem, pro Ozvìny vybrala B. Dolanská.

PO     08:00  12:00, 13:00  15:30

ÚT     08:00  12:00, 13:00  14:30

ST     08:00  12:00, 13:00  16:30

ÈT     08:00  12:00, 13:00  15:30

PÁ     08:00  12:00

V pøípadì, �e dojde ke zmìnì otevírací doby a informaci dostaneme na OÚ, je tato zpráve rozeslána
prostøednictvím SMS zpráv a zveøejnìna na webu a Fb stránkách obce.
Aktuální otevírací dobu lze ovìøit na webu Èeské po�ty v detailu poboèky
https://www.postaonline.cz/detailpobocky//pobocky/detail/38282

https://www.postaonline.cz/detail-pobocky/-/pobocky/detail/38282
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Kostel v Klení nav�tívil 8. ledna místopøedseda Snìmovny Parlamentu ÈR  ing. Jan Barto�ek. Nejprve byl
pøekvapen, o jak vzácnou a pøitom �utajenou� památku jde. Velmi se mu líbil celý kostelní areál vèetnì
obnoveného høbitova s branami a márnicí. Tím, co vidìl, se cítil být odmìnìn za nároèné vystoupání
zasnì�eným svahem. Poté, co si v�echno dùkladnì prohlédl, vèetnì fotografií dokládající rozsah devastace
z osmdesátých let, ocenil  úctyhodný rozsah a záslu�nost díla, které zde za tøicet let vykonali nad�enci
sdru�ení do Spolku pro záchranu kostela v Klení.
Zejména také hodnotil to, �e se kostel nejen
opravuje ale také o�ívá ka�doroènì øadou
koncertù a akcí pro veøejnost. Nabídl pomoc pøi
získávání potøebných financí pro pokraèování
oprav a sám také osobnì na místì pøispìl.
Následnì nav�tívil v Bene�ovì n.È. paní
starostku, aby ji sdìlil své dojmy z náv�tìvy
kostela, podìkoval za podporu ze strany obce
a vyjádøil nadìji, �e se brzy podaøí vyøe�it
dlouhodobou bolest spoèívající ve velmi �patném
pøístupu ke kostelu.

                        sm

Letos to bude tøicet let od rozhodujícího kroku k záchranì kostela v Klení. Tenkrát se podaøilo statické
zaji�tìní kleneb a nová støecha. To nelze jen konstatovat, �e se tak stalo. Nic se nestane samo od sebe.
Samozøejmì je tøeba ocenit stát, �e opravu zafinancoval, ale tím jen zèásti napravil to, co stát v pøedchozím
re�imu nechal znièit. Za v�ím, co se kdy stalo, je tøeba hledat toho, kdo se postaral. A v tomto pøípadì je
mo�né po francouzsku pøidat � �za v�ím hledej �enu�. To proto, �e rozhodující podíl na záchranì kostela má
�ena � dr. Komárková.  �ena, která nepocházela  z Klení, ale která zde zakoøenila srdcem, která rozpoznala
podstatné hodnoty, pro které se dokázala mimoøádnì nadchnout. Navzdory tomu, �e mnozí u� kostel
odepsali pro jeho zubo�ený havarijní stav,  a proto, �e nevìøili, �e lze získat nemalé mno�ství penìz nutných
k opravì, ona to nevzdala, naopak. Vìøila, �e záchrana je mo�ná, sama �la s nad�ením a urputností za
vidinou obnovy a dokázala k následování vyburcovat a nadchnout dal�í èleny spolku pro záchranu. A také
hlavnì dokázala o potøebnosti a smysluplnosti opravy pøesvìdèit státní úøedníky. Kdo nìkdy nezkusil nìjaký
boj s úøady, tì�ko pochopí a ocení, co v�echno musela dokázat. Nicménì její dílo se podaøilo a dnes je
mo�né ho obdivovat a oceòovat vèetnì toho, co potom udìlali její následovníci povzbuzení jejím pøíkladem.
U nich stále platí to, co u dr. Komárkové, �e ochota a nad�ení jsou prvotní, podstatné a rozhodující. Peníze
se pak v�dycky najdou potom, co nìkdo vymyslí   a pøipraví  smysluplný reálný program a doká�e za ním
jít. Takoví lidé pak také doká�í plnì ocenit  to, co tu dr. Komárková  udìlala a zanechala jako svùj pomník
 pomník své lásky k pokladu Klení. Pomník tady má, myslím, �e by si je�tì zaslou�ila, abychom ji alespoò
v duchu pova�ovali za èestnou obèanku Klení.
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